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Díszközgyűlés: Szeged új díszpolgára Wollemann Mária

 Képriport

A háromszáz éves szabad Szeged díszközgyűlést tart: Botka László polgármester beszédében az elmúlt évek eredményeiről, és a város előtt álló tervekről is szólt.

Ha nincs ideje, vagy lusta végigolvasni részletes tudósításunkat, vagy megnézni a videót a teljes diszközgyűlésről, nézze meg a Szeged Televízió híradójának rövid
összefoglalóját a legfontosabbakról!
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A teljes díszközgyűlést megnézheti ebben a videóban:

Részletes szöveges tudósításunk az alábbiakban:

17:05 Erkel Ferenc Hunyadi László operájából szólt a Palotás az ünnepség zárásaként.

17:03 Carol LaBounty átvette a Szeged nemzetközi kapcsolataiért emlékérmet Botka Lászlótól.

17:01 A Szegedért emlékérmeket adta át a polgármester. Elsőnek Gellért Ákos vehette át az elismerést, őt követte Varró András egyetemi tanár, majd Bánffi István,
talán nem derogáló, ha így írjuk, Szeged szódása, utána Száz Krisztina, a Filharmónia szegedi irodájának vezetője következett, végül Czutor Zoltán rockzenész kapta
meg az emlékérmet.

16:49 A Pro Urbe díjasok tiszteletére szól Brahms V. Magyar Táncok című darabja.

16:47 Gál Béla laudációját hallgatja a Széchenyi tér.

16:44 A Pro Urbe díjasokat köszöntik, előbbi Kondorosi Éva akadémikust, majd Gál Bélát, a Radnóti-gimnázium igazgatóját tünteti ki a polgármester. Kondorosi
Éva életútját olvassa föl Beslin Anita.

16:39 Zakariás áriáját énekli Verdi Nabucco című operájából Altorjai Tamás, a Szegedi Nemzeti Színház operaénekese.

Díszközgyűlés: Szeged új díszpolgárDíszközgyűlés: Szeged új díszpolgár……
Közzétette: Közzétette: Szeged TelevízióSzeged Televízió
1203 megtekintés1203 megtekintés

Közzétette: Közzétette: Botka LászlóBotka László
10 093 megtekintés10 093 megtekintés
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16:37 A díjak átadása következik. Szeged új díszpolgára, Wollemann Mária. Vastapsol a Széchenyi tér. Majd Beslin Anita műsorvezető ismerteti a professzor
életútját, lásd lentebb a tudósításunkban.

16:36 Kedves Szegediek! 
 
Büszkék lehetünk arra, amit együtt elértünk, és örömmel várhatjuk azt is, ami előttünk áll. Köszönöm erőt adó támogatásukat! Ünnepeljük önfeledten és szabadon
városunk szabadságának a 300 éves születésnapját! Szeretettel várunk mindenkit a Szeged Napja Ünnepségsorozaton! 
 
Boldog Születésnapot, Büszke, szép, szabad európai magyar Szeged!

16:35 „Azt gondolom, mindannyian önfeledten ünnepelhetjük 300 éve szabad, európai városunkat! És
felkészülhetünk a következő 300 évre is. Hosszú távú terveink vannak arra, hogy erősítsük városunk
regionális vezetői szerepét, és Szegedet még otthonosabbá és még gazdagabbá tegyük. Szeged 300 éves
évfordulójának alkalmából szeretnék megosztani Önökkel két fontos tervet, amivel a jövőre készülünk,
és amely az egész városunk fejlődését befolyásolni fogja. Az a célunk, hogy Szeged legyen a legzöldebb
magyar város. Azt szeretnénk elérni, hogy a mi városunknak legyen a legtisztább a levegője, és a
szegedi emberek legyenek a legegészségesebbek. Ezért átfogó környezetvédelmi programot indítunk.
Elektromosra cseréljük a szegedi járatokat, leszigeteljük és napelemmel látjuk el épületeinket, új
geotermikus távfűtő rendszert építünk ki, és gondoskodunk a hulladék újrahasznosításáról is. Jövőnk a
környezetünk védelmén múlik. Szeretnénk, ha Magyarországon a mi városunk járna ebben az élen.
Szeged lesz a legzöldebb város. A másik fontos fejlesztési irány pedig a folyónkat a Tiszát érinti. Egy
átfogó koncepció keretében olyan egybefüggő közösségi teret hozunk létre a szőke Tiszánk két partján,
amit a szegediek és a turisták egyaránt használhatnak. Az a célunk, hogy a lehető legjobban
kihasználjuk gyönyörű folyónk adottságait. Kulturális, sport, és turisztikai központot hozunk létre,
vendéglátóhelyeket, sétányokat, sportpályákat, koncert- és kiállítóhelyeket alakítunk ki a Tisza mentén.
A Tisza, éltető folyónk, valóban a város főutcája lesz!”
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16:33 „»Legyen a zene mindenkié!« – ez a Kodály Zoltán idézet vezeti Száz Krisztina munkásságát is, aki megannyi koncerttel és zenei programmal örvendezteti
meg a szegedieket immár több mint két évtizede. Szervezőként, a zenészek és művészek párfogójaként ápolja kulturális örökségünket.

A magyar könnyűzene egyik legtehetségesebb alkotója Czutor Zoltán, aki rendszeres fellépője a magyar könnyűzenei fesztiváloknak is. Izgalmas és kreatív
hangszereléseinek, fülbemászó dallamainak, játékos és karcos dalszövegeinek sok rajongója van. A 300 éve szabad városunk ünnepi számát is ő szerezte.

Carol LaBounty személye az egyik legjobb példája annak, hogy nem kell az embernek Szegeden születnie ahhoz, hogy igazi szegedi válhasson belőle. Az Ohio-i
Toledo-Szeged Bizottság jótékonysági programjai a szolidaritást fejezik ki és erősítik már több mint két és fél évtizede. Köszönjük Carol LaBountynak, hogy segíti a
szegedi rászoruló gyermekeket. Köszönjük, hogy építi és erősíti az amerikai-szegedi kapcsolatokat.”

16:32 „Varró András volt rektor-helyettes, nemcsak tudósként, de a tudományos élet tehetségeinek a felkarolásában is maradandót alkotott. És ezzel nagyban
hozzájárult a szegedi orvostudomány további fejlődéséhez és bővüléséhez. Köszönjük a Szegedre hozott tudományos konferenciákat, a tehetséggondozás új
iskoláját, és a nagyszerű tudományos eredményeket.

Bánffi István a régmúltra visszatekintő családi üzemet vette át apjától és szorgalmas munkával alakította át egy korszerű, versenyképes, XXI. századi vállalkozássá.
Szegeden, a napfény városában, mi tudjuk csak igazán, hogy milyen értékes a tiszta és finom víz, főképp, ha buborékos.”

16:30 „Gellért Ákos igazi reneszánsz ember, aki bármibe fog, biztosan egyedülálló sikereket ér el. Mindegy, hogy az üzletről vagy a sportról van szó, győztes típus.
Vállalkozásának sikerét pedig részben a szegedi sportélet felemelésére fordítja. Cége negyven országba exportálja kiváló minőségű termékeit. És közben
sportcentrumot és szabadidőközpontot hozott létre, és nemzetközi teniszversenyeket hoz Szegedre. A szegedi kosárlabda fő támogatójaként külön köszönettel
tartozunk neki. Kívánjuk, hogy újabb és újabb győzelmeket érjen el!”
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16:29 „Kondorosi Éva Pro Urbe díjasunk, a genetikai és a biokémia világhírű tudósa. Mindannyian hálásak vagyunk neki nagyszerű munkájáért, és azért, hogy
eredményeivel tovább öregbíti Szeged hírnevét a természettudományok területén. A világon bárhol, a legjobb egyetemeken és a leghíresebb kutatóintézetekben is
szívesen fogadnák őt, de Kondorosi Éva Szegedet választotta, és mi nem lehetünk elég hálásak neki mindezért.

Szeged iskolaváros, ezért becsüljük meg különösképpen tanárainkat, akik egész életüket gyermekeink nevelésére és fejlesztésére fordítják, ilyen Gál Béla, a Radnóti
Miklós Gimnázium igazgatója és biológia-kémia szakos tanára, akit Pro Urbe díjjal jutalmazunk. Több évtizedes kiváló munkája méltán emelte a legelismertebb
tanárok közé. Nehéz lenne összeszámolni, hogy pályafutása során hány szegedi fiatalnak alapozta meg a sikeres jövőjét.”

16:28 „Szeged a régió tudományos központja, és ezt az olyan nagyszerű tudósoknak és kutatóknak köszönhetjük, mint amilyen Wollemann Mária. Nagy
megtiszteltetés számomra, hogy a háromszáz éve szabad városunk nevében díszpolgári címet adhatok át neki. 
 
Wollemann Mária biokémikusként számos nemzetközi kutatással ért el nagyszerű sikereket és 1978-től öt éven keresztül ő vezette az MTA Biokémiai Intézetét
Szegeden. 
 
Igazi világpolgár, aki Berlintől kezdve, Párizson keresztül, New Yorkon át Tokióig az egész tudósvilág elismerését kiváltotta. Minden bizonnyal szerepet játszhatott
ebben a különleges karrierben az is, hogy a szegedi egyetemen a ’40-es években Szent-Györgyi Albert tanította. 
 
Nemcsak tudományos karrierje, de embersége, őszintesége és egyenessége is példa lehet mindannyiunk számára. Isten őrizze meg egészségben és boldogságban.
Köszönjük mindazt a munkát, amit Szegedért és a város tudományos életének felvirágoztatásáért tett, és amit most is tesz 96 évesen.”

16:27 „Ahogy minden évben, idén is átadjuk városunk kitüntetéseit azoknak, akik mindannyiunk megbecsülését kiérdemelték. Amilyen sokszínű a városunk, olyan
változatos a díjazottak életútja is. Köszöntsük közösen őket, és mondjunk hálát a városunkért végzett munkájukért, és hogy jó hírünket viszik szerte az országban és
a világban.”

16:26 „Az idei évtől két új intézkedést is bevezethettünk. A szolidaritás jegyében minden szegedi általános
iskolás és nyugdíjas 10 ezer forint támogatásban részesül 2019-től. Ez több mint 45 ezer szegedi polgárt
érintő intézkedés, amit a vártnál nagyobb gazdasági fejlődésünk tett lehetővé. Szeged gondoskodó város,
mert a fejlődés és a szolidaritás nálunk nem egymás ellentéte, 300 éves hitünk szerint, csak együtt
létezhetnek. És ez azért van így, mert mi Szegeden mi sosem azt nézzük, hogy ki honnan érkezett, kik a
felmenői, mi a vallása, vagy épp a világnézete, pártállása. Mi csak arra figyelünk, hogy ki az, aki a városért
és közösségünkért dolgozik. Mi a tudásra, a szorgalomra, a teljesítményre és a becsületességre építjük
városunk jövőjét. És az elmúlt évek és évszázadok azt mutatják, nem érdemes változtatni az
alapértékeinken.”
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16:24 „Szeged nemcsak az építkezésekre és a beruházásokra fordít. Attól miénk a legösszetartóbb közösség, hogy mi senkiről sem mondunk le. Mindenkinek
segítünk, akinek szüksége van rá. Nincs még egy olyan erős szociális háló az országban, mint a mienk. És mindezt úgy hoztuk lére, hogy a lakosságnak semmilyen
helyi adót nem kell fizetni. Köszönjük a sikeres szegedi vállalkozóknak és cégeknek, hogy az ország leghatékonyabb szociális rendszerét építhettük ki, miután a
kormány gyakorlatilag az egész országban kivonult a rászorulók támogatásából. Mi azonban, ahogy szoktunk, a veszteségből előnyt kovácsoltunk. Még jobban
összezártunk. Évi 600 millió forintos szociális alapot hoztunk létre, ebből támogatjuk a mindennapi megélhetésüket a legszegényebbeknek. Három éve indítottuk el
a szegedi szociális bérlakásprogramot. Senki sem csinál ilyet, rajtunk kívül! Több, mint 700 olyan szegedi családnak segítettünk otthonhoz jutni, akiknek saját
erőből nem tellett volna rá. Folytatjuk az önkormányzati lakások rászorultsági alapon való bérbeadását. Egész Magyarországon példa nélküli, amit ezzel a
programmal elértünk, több mint kétmilliárd forintot költöttünk erre teljesen saját erőből. Szegeden minden családot alanyi jogon 25 ezer forinttal segítünk, ahol új
gyermek születik. A legtehetségesebb és a rászoruló diákokat pedig városi ösztöndíjjal segítjük. Minden évben több mint 600 szegedi gyermeket nyaraltatunk a
Balatonon. Mi nem támadjuk, hanem, jelentős támogatásokkal segítjük a civil szférát és a nyugdíjas szervezeteket.”

16:22 „A 300 éves évfordulót rengeteg új fejlesztéssel köszönthetjük, amelyek megalapozzák a szegedi polgárok jólétét és biztonságát. Minden magyar város közül,
hozzánk érkezett a legtöbb uniós támogatás az elmúlt években, és mi minden fillért Szeged fejlesztésére költöttünk. És a következő hét éves EU-s költségvetési
ciklusban sem fogjuk alább adni! Átfogó útfejlesztési programot hirdettünk, modernizáltuk a tömegközlekedést. Sorra felújítottuk és modernizáljuk bölcsődéinket,
óvodáinkat és általános iskoláinkat. Gondoskodunk róla, hogy gyermekeink otthonos, korszerű környezetben tanulhassanak és fejlődhessenek. Nem csak az
oktatásban, az egészségügyben is átfogó fejlesztési programot hirdettünk. Megújultak a rendelőintézeteink, mindent meg fogunk tenni a jövőben is, hogy Szeged
legyen a legegészségesebb város az országban. Felújítottuk lakótelepeinket és az évszázad parkosítási programját hirdettük meg. Minden városrészben bővítettük és
fejlesztettük a közösségi tereket. Jelentősen megnöveltük a zöld felületek méretét. Megújult a város legnagyobb kertje, az újszegedi Liget is. Új, ötmedencés
uszodakomplexumot építünk az Etelka soron, ahol világversenyeket tudunk rendezni. Nálunk épült meg az ország egyetlen világléptékű tudományos beruházása. Az
ELI Lézerközpontban az egész emberiség jövőjét befolyásoló kutatásokat folytatnak a nemzetközi hírű tudósok. Hozzáláttunk a régió legnagyobb múltra visszatekintő
múzeumának a felújításához. A Móra Ferenc Múzeumot XXI. századi, kiállítótérré alakítjuk. Felújítjuk, korszerűsítjük a 100 éves Belvárosi mozit is.”

16:20 „Közös kihívás számunkra, hogy mit tegyük akkor, ha mások akarják megmondani nekünk, hogyan éljük az életünket, ha egyre korlátozzák a szabadságunkat.
Ha az igazság forrásait, a szabad sajtót, folyamatosan elapasztják, és hazugságokkal próbálják lejáratni közösségünket.”

16:18 „Mi a mi feladatunk nekünk, itt és most, 2019-ben és a jövőben Szegeden? Leginkább az, hogy
hogyan érhetjük el, hogy gyermekeink és a szegedi fiatalok is otthon érezzék magukat városunkban! És ha
külföldre is mennek, örömmel térjenek vissza, és itt is megtalálják boldogulásukat, hogy aztán családot
alapíthassanak. Mert ma Magyarország baja a kivándorlás és nem a bevándorlás. 600 ezer magyar,
zömében fiatalok, köztük több száz szegedi hagyta el ezt az országot, mert nem találta élhetőnek. Idegen,
kultúránkat romboló migráns pedig egy sincs.”

16:17 „A történelemkönyvek büszkén hirdetik az 1848-as szegedi huszárok bátorságát, ahogy az 1956-os forradalmároknak tüzet gyújtó szegedi fiatalok emléke sem
halványulhat el soha. És azt sem fogjuk elfelejteni, hogy a ’89-es rendszerváltás legfontosabb bal- és jobboldali, demokrata kiindulópontja itt volt. Szeged a láng a
magyar szabadság fáklyájában.”
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16:15 „A 300 éve elnyert szabadságunkért azonban újra és újra meg kellett és meg is kell küzdenünk. Az elmúlt háromszáz évben dúltak itt háborúk és forradalmak,
pusztított pestis, tűzvész és az évezred árvize is. De a szegediek mindig fölülemelkedtek a bajokon. Bár Szeged az ország egyik legsokszínűbb városa, talán nincs
még egy ilyen összetartó közösség, mint a miénk. És minél nagyobb a baj, mi annál jobban összekapaszkodunk. Ez a sokszínűség és ez az erős összetartás teszi
városunkat egyedülállóan sikeres, európai, magyar élhető várossá. Kevés olyan közösség van, amely annyira ragaszkodik a szabadságához, mint mi, szegediek. Ha a
haza veszélyben volt, minket sosem kellett noszogatni.”

16:14 Botka László polgármester beszédét hallgatják az ünneplők.

16:10 Händel Júdás Makkabeus oratóriumából a Győzelmi kórust hallgatja a Széchenyi tér.

16:06 A Himnusz és Európa Himnusza után Pataki Ferenc József Attila Thomas Mann üdvözlése című versét szavalja.
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16:00 Érkezik a magyar nemzeti lobogó, Szeged híres város, Tápéval határos – szól a fanfár.

* * *

Őket tünteti ki most Szeged

Szeged díszpolgára

Wollemann Mária

Orvosi tanulmányait 1941-ben a szegedi egyetemen kezdte. Szent-Györgyi Albert tanítványa volt, aki emlékei szerint a legdemokratikusabbnak számított az akkori
egyetemi professzorok közt, előadásai szakmailag nagyon magas színvonalúak, ugyanakkor egyszerűek és közérthetőek voltak. Wollemann Máriát Budapesten
avatták orvosdoktorrá. Először Szegeden, majd a fővárosban dolgozott az egyetemek gyógyszertani, anatómiai, orvosvegytani intézeteiben és a Magyar Tudományos
Akadémia Biokémiai Intézetében. 1954-től 1970-ig az Országos Idegsebészeti Intézetben. 1971-től az MTA Szegedi Biológiai Kutatóközpont Biokémiai Intézetében
dolgozott – 1978-tól 83-ig igazgatóként. Berlinben, New Yorkban és Párizsban is hosszú időt töltött kutatóként. A biokémiai intézetben elsősorban ópiát
receptorokkal, a kábítószerek biológiai hatásmechanizmusával, a hozzászokás és a függőség magyarázatával foglalkozott munkatársaival. Munkáját több
kitüntetéssel ismerték el. 1977-ben Akadémiai Díjat, 1994-ben a Magyar Köztársasági Érdemrend Tisztikeresztjét, 2003-ban a Magyar Köztársasági Érdemrend
Középkeresztjét kapta. Városunk 2017-ben Szeged nemzetközi kapcsolataiért emlékéremmel ismerte el munkáját.

 

Pro Urbe díj

Kondorosi Éva
Budapesten született, az Eötvös Loránd Tudományegyetemen végzett biológusként, majd a genetika és biokémia területén szerzett PhD-fokozatot Kondorosi Éva.
Szakterülete a növényi molekuláris fejlődésbiológia, a növény-baktérium szimbiózis és a genomika. Kölnben, Sussexben, és az Egyesült Államokban New Yorkban
és a Harvard Egyetemen is dolgozott kutatóként. 2007 és 2012 között alapító igazgatója volt a BAYGEN Intézetnek, amely később a Magyar Tudományos
Akadémia Szegedi Biológiai Kutatóközpontja része lett. Kondorosi Éva jelenleg az SZBK Szimbiózis és Funkcionális Genomikai Egységének csoportvezető
kutatóprofesszora, és egy franciaországi növénytudományi intézet kutatási igazgatója. 1985-ben Akadémiai, 2012-ben Széchenyi-díjat kapott. Több más nemzetközi
elismerés mellett szakmai eredményeit a világ egyik legjelentősebb tudományos kitüntetésének számító Balzan-díjjal ismerték el tavaly.

Gál Béla
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39 esztendővel ezelőtt, 1980-ban kezdett a Radnóti Miklós Gimnáziumban tanítani a biológia-kémia szakos Gál Béla, aki 1995-ben lett először az iskola igazgatója.
2000-ig vezette az gimnáziumot, majd ötéves szünet után, 2005-ben ismét igazgatóvá választották. Kinevezése 2021-ig tart, de idén elérte a nyugdíjkorhatárt, és
elbúcsúzik az alma matertől. Gál Béla amellett, hogy kidolgozója és alapítója volt az országosan egyedülálló biológia és biofizika tagozatnak, olyan tehetséggondozó
tankönyvsorozatot írt, amely hosszú ideig minden felvételiző számára elengedhetetlenné vált. Büszke arra, hogy irányítása alatt meg tudták őrizni a radnótis
szellemiséget, ugyanakkor a változásokhoz is alkalmazkodni tudott az iskola. Igazgatóként sem hagyott fel a tanítással. Szakmai munkáját 2017-ben Rátz Tanár Úr-
díjjal ismerték el – ezt a kitüntetést a pedagógusszakma Kossuth-díjaként emlegetik.

 

Szegedért Emlékérem

Varró András

Varró András 1954-ben született Szegeden. A Szegedi Radnóti Miklós Gimnáziumban érettségizett, orvosi diplomáját 1978-ban a szegedi orvostudományi
egyetemen szerezte, Egyesült Államokbeli és angliai tanulmányútjainak befejezése után, 1991 óta a Szegedi Tudományegyetem Általános Orvostudományi Karának
Farmakológiai és Farmakoterápiai Intézetben dolgozik, amelynek 2001 óta tanszékvezető egyetemi tanára. 2001 és 2014 között a Szegedi Tudományegyetem
Tudományos és Innovációs Rektorhelyettesi tisztségét töltötte be. Hegyi Péter professzorral közösen egyik ötletgazdája és fő szervezője volt a 2012-ben Szegeden,
Szent-Györgyi Albert tiszteletére rendezett tudományos konferenciának, amelyen kilenc Nobel-díjas tudós is részt vett. 2013-ban szintén Hegyi Péter professzorral
közösen megalapították a Szegedi Orvosbiológiai Kutatások Jövőjéért Alapítványt. Munkásságát számos hazai és nemzetközi kitüntetéssel ismerték el. Idén
megkapta a Szegedért Alapítvány Szőkefalvi-Nagy Béla tudományos díját és a Magyar Érdemrend Tisztikeresztjét.

Gellért Ákos

Miskolcon született, gépészmérnökként végzett, közben versenyszerűen vívott és edzősködött Gellért Ákos, aki 1975 nyarán éppen a sport miatt költözött Szegedre.
Jogászként másoddiplomát szerzett, egy tollfeldolgozó cég igazgatója lett, és néhány év múlva Németország egyik legnagyobb ágyneműgyártó vállalkozásához
csábították vezetőnek. 1989 és 2001 közt Németországban élt, a kiköltözésével egy időben itthon létrejött a Naturtex Kft., amely 2006-ra teljes egészében a Gellért
család tulajdonába került, azóta mindkét fia, Ákos és Balázs is ügyvezető. A cég fő profilja a tollal, pehellyel, gyapjúval, műszállal töltött paplanok és párnák
gyártása, forgalmazása. Mára a magyar ágyneműpiac harmadát birtokolják. A termelés nyolcvan százalékát pedig exportálják több mint negyven országba. Gellért
Ákos közben a sportéletben is jelentős szerepet vállal: a Gellért Szabadidőközpont kiemelkedő magyar és nemzetközi teniszversenyek színhelye. A Naturtex számos
egyéb sportegyesületet és -rendezvényt is támogat, a felnőtt férfi kosárlabda csapat névadó szponzora. Ezért a munkáért Gellért Ákos 2014-ben megkapta a Szeged
Sportjáért kitüntetést.

Bánffi István

Kisteleken született, gépjárműtechnikai tagozaton végezte középiskolai tanulmányait, de az autószerelés sosem érdekelte igazán Bánffi Istvánt, aki a 70-es évek
második felében a Balatonon és az akkori NDK-ban inkább a turizmusban és vendéglátásban dolgozott. 1981-ben tért haza édesapjához Szegedre, és már akkor
tudta: a szikvízüzem lesz a jövője. Édesapja halála után, 1985-ben vette át az 1907-ben alapított családi üzem működtetését. A rendszerváltás után az országban
elsőként piacra dobott palackozott szódavíz jelentette azt az újítást, ami a cég talpon maradását és erősödését biztosította. Az uniós csatlakozás idején kezdődő
mélyrepülésből pedig a szűrt víz palackozása mutatott kiutat: a cég ma is ezen a két erős pilléren áll. Azóta már Bánffi István fia is a Bánffi & Bánffi Kft.-t erősíti,
amely 2012-ben az egyik legkomolyabb agrárszakmai elismerést, a Magyar Agrárszakmai Minőség Díjat is megkapta. A Szent István téri víztoronyban pedig a
család magángyűjteményéből rendezett szódatörténeti kiállítás mutatja be az érdeklődőknek a szikvízkészítés titkait.

Száz Krisztina

Ének-zene karvezetés szakon végzett a szegedi főiskolán, 1996 óta a Szegedi Egyetemi Énekkar karnagya Száz Krisztina, aki a Filharmónia szegedi irodájának
vezetőjeként dolgozik. Korábban az önkormányzat zenei referenseként a Magyar Kultúra Napi ünnepségeket, az Éneklő Ifjúság és az Egyházzenei hónap, a Vántus
István Kortárszenei Napok programját koordinálta. Nevéhez fűződik a nyári Muzsikáló Udvar újraindítása – a programsorozatot 1995 óta ő szervezi teltházas
koncertekkel, előadásokkal. Tevékenysége a szegedi kórusmozgalomban is kiemelt jelentőségű, fontos feladatának tekinti a helyi művészek, magyar zeneszerzők
emlékének ápolását, számos ilyen témájú kiadvány szerkesztésében, megírásában segédkezett. Emellett pedig aktív tagja a Vaszy Viktor Kórusnak és a Partiscum
Kamarakórusnak is.

Czutor Zoltán

Nemrég ünnepelte 50. születésnapját az ország egyik legnépszerűbb zeneszerzője és szövegírója, Czutor Zoltán. 1987-ben a Radnóti Miklós Gimnáziumban
érettségizett, 1989-ben elektroműszerész képesítést szerzett, zenei pályafutása is ebben az esztendőben indult be: a Nyers zenekar frontembere, zeneszerzője és
szövegírója lett. Lemezkészítés és koncertezés közben főiskolára járt: 1994-ben biológia-kémia szakos tanárként diplomázott a szegedi tanárképzőn. 1997-ben egy
évet Los Angelesben zenélt és énekelt, de a szíve hazahúzta. 2005-ben alapította a Belmondo zenekart, amelynek szintén zeneszerzője és frontembere lett. Számtalan
könnyűzenei sláger mellett filmek, színdarabok, reklámok zeneszerzője és szövegírója, 2008 és 2012 közt a Magyar Könnyűzeneszerzők és Szövegírók
Egyesületének elnöke volt. 1996-ban Aranyzsiráf-, 2011-ben Artisjus-díjat kapott. Czutor Zoltán Szeged új himnuszának, a Szeretem, ha szabad című dalnak
szerzője, szövegírója és egyik előadója is.

 

Szeged nemzetközi kapcsolataiért emlékérem

Carol LaBounty

A toledói magyarok közösségének, a Toledo-Szeged Bizottságnak meghatározó személyisége Carol LaBounty, aki az amerikai Ohio állambeli város magyarok lakta
részében született. Személyében olyan testvérvárosi partnert ismer el a díj, aki a kilencvenes évek eleje óta rendkívül aktívan és eredményesen munkálkodik Szeged
testvérvárosi kapcsolatainak elmélyítésében, kiszélesítésében. A kapcsolatok megindulásától kezdve motorja volt annak a jótékonysági akciónak, amelynek során
minden év karácsonyán szegedi gyermekek százainak okoznak örömet a távoli Amerikából érkező ajándékcsomagok. Jelen elismerésével Szeged tisztelettel
köszönti azt az amerikai–magyar asszonyt, aki városunk iránti elkötelezettségével, áldozatos munkájával híven szolgálja a két város mind szorosabb kapcsolatát.

* * *

15:50 Európa Himnuszát énekelte a kórus a szimfonikusokkal.

15:15 Nagy a mozgás már a Széchenyi téren: Fricsayék túl vannak az első „hangpróbán”, a Pavane táncegyüttes is arra vár, hogy bevonbulhasson a tér közepére az
első táncra. Felhős az ég, de úgy készül mindenki, kinn lesz a Díszközgyűlés.
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Korábban írtuk:

A személyek ismertek, 2019-ben

Szeged díszpolgára Wollemann Mária,

Pro Urbe-díjas Kondorosi Éva és Gál Béla,

Szegedért Emlékérmes Varró András, Gellért Ákos, Bánffi István, Száz Krisztina, Czutor Zoltán,

Szeged nemzetközi kapcsolataiért emlékérem Carol LaBounty.

A díszközgyűlés délután négykor kezdődik a Széchenyi téren – a friss meteorológiai előrejelzések szerint nem fog esni az eső.

Az ünnepség már egy órával hamarabb megkezdődik: térzene és táncbemutató vár mindenkit, közreműködik: a Fricsay Ferenc Városi Koncertfúvószenekar és a
Pavane Táncegyüttes. Négytől fanfárszóra vonulnak be a zászlók, majd a díszközgyűlésen beszédet mond Botka László polgármester, aki ezután átadja a
kitüntetéseket.

A díszközgyűlés ünnepi műsorában közreműködnek

Altorjay Tamás operaénekes,
Pataki Ferenc színművész,
Lajosné Somogyvári Alice zongoraművész,
a Szegedi Tudományegyetem Gyakorló Általános Iskola és
Gimnáziumának gyermekkara és vegyeskara – karvezetők: Molnár-Palusek Emese és Fehér Márta,
a Vaszy Viktor Kórus,
a Szegedi Szimfonikus Zenekar
és a PavaneTáncegyüttes.

* * *

Szeged.hu – Minden, ami Szeged! Tartson velünk a Facebookon is!

Cimkék: Botka László díszközgyűlés díszpolgár Pro Urbe-díj Szeged Nemzetközi Kapcsolataiért Emlékérem Szeged300 Szegedért Emlékérem

A rovat további hírei

Mi lesz ma a borfeszten? Kiderül, idén melyik a legjobb bor!
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